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Medborgarförslag om att anlägga en basketplan 
på Tantoberget 

 

Svar på medborgarförslag 
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en basketplan på Tantoberget.  
 
Inuti Tantoberget finns silos som används vid halkbekämpning på 
stadens gator och gångvägar under perioden oktober till april varje 
år. Sand- och saltleveranserna tippas genom en lucka på 
Tantotoppen. Eftersom lastbilar behöver kunna komma upp till 
toppen under nämnda tid innebär det att det inte går att anlägga 
något permanent på platsen.  
 
Sedan sommaren 2023 arbetar stadsdelsförvaltningen med att göra 
Tantobergets topp trivsammare så att fler människor ska vilja vistas 
där. Ifjol skapades en markmålning, föreställandes flera olika 
ellipser, på toppens asfaltsyta. Ellipserna fungerar som ramar som 
barn kan måla i med markkritor. Förra sommaren placerades också 
blomsterurnor på toppen.  
 
I år ska platsen kompletteras med större sittmöbler och växtlighet i 
syfte att göra det enklare att vistas på platsen. Arbetet kommer att 
fortsätta under 2025. I år ska även upprustningen av trappan som 
leder från parkdelen vid minigolfen till Tantobergets topp, påbörjas. 
I samband med upprustningen ses också skyltningen vid trappan 
över.  
 
En basketplan på Tantobergets topp skulle bland annat minska 
platsens flexibilitet och förta det arbete som förvaltningen gjort och 
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gör med att tillföra sittplatser och växtlighet samt aktiviteter för 
yngre barn. Förvaltningen anser därför att en basketplan inte är 
lämplig på denna plats. Förvaltningen tar med sig önskemålet i det 
fortlöpande arbetet med utvecklingen av Tantolunden och 
Drakenbergsparken 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
anlägga en basketplan på Tantoberget. Stadsdelsnämnden beslutade 
vid nämndsammanträdet den 25 april 2024 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 
I ärendet framför förslagsställaren i huvudsak följande:  
Hej! Önskar skicka ett medborgarförslag för att främja rörelse, 
motion och positiva inslag i en problematisk del av Södermalm.  
 
Ett förlag skulle kunna vara att anordna en basketplan på 
tantoberget, vändplanen högst uppe vid koloniområdet. Det är en 
yta som drar till sig tvivelaktiga bilbesök och att lyfta in en 
basketplan/basketkorgar där skulle göra platsen mer tillgänglig till 
allmänheten. En basketplan skulle vara ett bra sätt att utnyttja ytan 
på ett positivt sätt och samtidigt öka södermalmbornas möjlighet till 
rörelse och positiv aktivering för barn/unga/vuxna. Det skulle 
kunna kompletteras med ”låneskåp” där men enkelt via app kan 
öppna upp och hyra/låna boll. Sådana skåp är redan igång i t.ex 
Södertälje. Jag har konsulterat med Stockholm Basket kring platsen 
och dom tror det är en bra plats för ändamålet. Stockholm Basket 
är intresserade av att ställa upp med expertis, finansiering och på 
andra möjliga sätt stötta detta förslag. Kanske en tillfällig plan 
under sommaren skulle kunna vara ett fint komplement till de 
uppskattade aktiviteterna som anordnades i Tanto förra året. 
Basket är en växande och jättepopulär sport, väldigt jämlik 
pojkar/flickor så tror den skullevara välanvänd. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 12 augusti 2024.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen tackar för förslaget som har till syfte att främja 
rörelse och aktivera en otrygg plats. Det är ett positivt förslag som 
kan stärka den sociala gemenskapen och få fler att upptäcka 
tantobergets topp och dess utsikt.  
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Inuti Tantoberget finns silos som används vid halkbekämpning på 
stadens gator och gångvägar under perioden oktober till april varje 
år. Sand- och saltleveranserna tippas genom en lucka på 
Tantotoppen. Eftersom lastbilar behöver kunna komma upp till 
toppen under nämnda tid innebär det att det inte går att anlägga 
något permanent på platsen.  
 
Förvaltningen har tidigare år haft problem med att större fester 
arrangeras på Tantobergets topp. En erfarenhet från dessa fester är 
att ljud från toppen lätt sprider sig till Drakenbergsområdet och de 
boende där.  
 
I programmet för Tantolunden, som färdigställdes år 2022, beskrivs 
en målbild för Tantoberget: ”För Tantobergets vändplan bör ett 
säsongsbundet avtal undersökas mellan trafikkontoret och 
stadsdelsförvaltningen, som eventuellt medger att platsen kan 
utvecklas för rekreation och temporära aktiviteter under 
tidsbestämda sommarmånader utan att begränsa den viktiga 
hanteringen av vägsanden under höst, vinter och vår”. I kapitlet 
som beskriver Lek, idrott och aktivitet finns bland annat följande 
målbild för hela parken: ”Ett nytt lekfullt lager adderas till parken” 
samt ”Spontanaktiviteter eller aktiviteter med multifunktion 
prioriteras”.  
 
Sedan sommaren 2023 arbetar stadsdelsförvaltningen med att göra 
Tantobergets topp trivsammare så att fler människor ska vilja vistas 
där. Ifjol skapades en markmålning, föreställandes flera olika 
ellipser, på toppens asfaltsyta. Ellipserna fungerar som ramar som 
barn kan måla i. Förskolor besöker platsen för just detta ändamål 
och i en låda intill ramarna finns markkritor att använda sig av. 
2023 placerades också blomsterurnor på toppen i syfte att dels 
skapa trivsamhet och grönska och dels att förhindra bilar från att 
köra till toppen.  
 
I år ska platsen kompletteras med större sittmöbler och växtlighet i 
syfte att göra det enklare att vistas på platsen. Arbetet kommer att 
fortsätta under 2025 och då är förhoppningen att kunna tillföra 
platsen fler sittplatser och växtlighet. I år ska även upprustningen av 
trappan som leder från parkdelen vid minigolfen till Tantobergets 
topp, Anita Pelenius väg, påbörjas. I samband med upprustningen 
ses också skyltningen vid trappans bas över, så att det tydligare ska 
framgå att trapporna leder till Tantobergets topp. Upprustningen 
antas medföra att fler människor kommer hitta till toppen och vilja 
vistas där.  
 
Så kallade låneskåp provar förvaltningen under sommaren 2024 i 
Drakenbergsparken samt Fatbursparken. Skåpet i 
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Drakenbergsparken är placerat nära Tanto utegym inom projektet 
Sommar i Tanto. Eftersom skåpet är en ny företeelse provar sig 
förvaltningen fram med vad som är ett lämpligt innehåll. Fokus i år 
är på barn och unga och skåpet innehåller därför flera olika spel. 
Förvaltningen tar gärna emot önskemål och tips om vad skåpet kan 
innehålla. Ett alternativ skulle kunna vara att skåpet innehåller saker 
som kompletterar utegymmet.  
 
Förvaltningen anser utifrån ovan redogörelse att en basketplan inte 
är lämplig på Tantobergets topp. En basketplan skulle bland annat 
minska toppens flexibilitet och förta det arbete som förvaltningen 
gjort och gör med att tillföra sittplatser och växtlighet samt 
aktiviteter för yngre barn. Förvaltningen tar med sig önskemålet i 
det fortlöpande arbetet med utvecklingen av Tantolunden och 
Drakenbergsparken, eventuellt kan det finnas en lämplig plats för 
basket någon annanstans i parken.  
 
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren.  
 
 
 
 
Alexandra Wynn  Esther Östin 
Stadsdelsdirektör  Stadsmiljöchef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 
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1. Medborgarförslaget. 
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